
                                                                                                         

 

 

    

Protokół nr XLVII/18 

 przebiegu obrad Rady Miasta Włocławek 

w dniu 2 sierpnia 2018r. 

VII kadencji 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzędu Miasta Włocławek, 
  

          Zielony Rynek 11/13 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



1 

 

W dniu 2 sierpnia 2018 roku o godzinie 12:00 w sali nr 4 Urzędu Miasta Włocławek przy ul. 
Zielony Rynek 11/13 rozpoczęły się obrady XLVII sesji Rady Miasta Włocławek VII kadencji, 
którą zwołał w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym na wniosek Prezydenta 
Miasta z dnia 30 lipca br. i której przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał 
Sobolewski.  
 
Ad. 1   
Sprawy organizacyjne 
- otwarcie sesji 
Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski otworzył obrady XLVII sesji Rady Miasta 
Włocławek, witając Prezydenta Miasta – Pana Marka Wojtkowskiego, Zastępców Prezydenta 
Miasta, zebranych na sali urzędników, przedstawicieli mediów, mieszkańców miasta oraz 
radnych uczestniczących w obradach.  
- stwierdzenie quorum  
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski 
stwierdził, że na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listą 
obecności 22 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 2 sierpnia br. są prawomocne.  
Lista obecności radnych z XLVII sesji Rady Miasta stanowi załącznik do protokołu. 
Lista osób uczestniczących w XLVII sesji Rady Miasta stanowi załącznik do protokołu. 
- przyjęcie protokołu z obrad XLVI sesji Rady Miasta 
Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski poinformował, że w Biurze Rady Miasta 
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta udostępniony był do wglądu projekt 
protokołu z obrad XLVI sesji Rady Miasta Włocławek VII kadencji, która odbyła się w dniu 17 
lipca 2018 roku, z którym radni mogli się zapoznać i wnieść ewentualne uwagi. Nie 
zgłoszono uwag, poprawek i uzupełnień. 
- zmiany do porządku obrad XLVII sesji  
Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski poinformował, że radni wraz z 
zawiadomieniami o obradach sesyjnych otrzymali porządek obrad, dlatego też zwrócił się z 
zapytaniem czy ze strony radnych są wnioski dotyczące zmian tego porządku. Ze swej strony 
Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie 
gminnym do zmiany w porządku obrad wymagana jest zgoda wnioskodawcy, gdyż obrady 
sesyjne zwołane zostały w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym oraz § 43 Statutu Miasta Włocławek w związku z wnioskiem Prezydenta Miasta. 
 Z uwagi na fakt, iż nie zgłoszono zmian, Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do realizacji 
porządku obrad.  
 
Ad. 2 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia spółce komunalnej 
Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej „Saniko” Spółka z o.o. we Włocławku 
obowiązku wynikającego z zadania własnego gminy dotyczącego unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych z terenu Miasta Włocławek w Regionalnym Zakładzie Utylizacji 
Odpadów Komunalnych w Machnaczu. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski poinformował, że Przedsiębiorstwo 
Komunalne „Saniko” ubiega się o dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Modernizacja linii 
sortowniczej w RIPOK w Machnaczu oraz doposażenie PSZOK we Włocławku” ze środków 
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Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. Wniosek został złożony przez Spółkę w 
roku 2017 i w wyniku przeprowadzonej oceny merytorycznej oraz w oparciu o kryteria 
formalne został pozytywnie oceniony. Zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Infrastruktury i 
Rozwoju w zakresie reguł dofinansowania z programów operacyjnych istnieje obowiązek 
dołączenia do wniosku dokumentów potwierdzających powierzenie Spółce usług 
publicznych. Spółka spełniła ten obowiązek załączając Uchwałę podjętą przez Radę Miasta w 
roku 2015 Nr XI/89 oraz umowę wykonawczą z dnia 29 września 2015r. zawartą pomiędzy 
Spółką Saniko a Gminą Miasto Włocławek. W wyniku dokonanej oceny Spółka została 
wezwana do złożenia wyjaśnień oraz ewentualnej poprawy wniosku między innymi w 
zakresie dołączenia uzupełnionej Uchwały Rady Miasta oraz zmienionej umowy 
wykonawczej. Dokumenty powinny zostać poprawione w taki sposób, aby uwzględniały 
powierzenie Spółce PGK „Saniko” także zadań związanych z prowadzeniem Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych PSZOK we Włocławku. W związku z powyższym 
taki też jest powód dzisiejszych obrad, gdyż aby móc ubiegać się o dofinansowanie 
niezbędne jest podjęcie stosownej uchwały. 
 
Opinia Komisji Stałej Rady Miasta 
Projekt ww. uchwały rozpatrzyła oraz jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała Komisja 
Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opinię w przedmiotowej sprawie przedstawił Radzie 
Miasta Przewodniczący Komisji radny Andrzej Pałucki. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że otwiera dyskusję nad ww. 
zagadnieniem. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
Głos zabrała radna Olga Krut-Horonziak, która zwróciła się o podanie informacji dotyczącej 
kwoty brutto całego projektu oraz ile wynosi dofinansowanie brutto do tej kwoty. 
Głos zabrał radny Jarosław Chmielewski, który zwrócił uwagę na merytoryczną jakość 
składanych wniosków, ponieważ takie sytuacje nie zdarzają się po raz pierwszy za przykład 
może służyć sprawa wniosku dotyczącego przejazdu na ul. Kaliskiej, pomimo wyznaczenia 
dwóch terminów dokumenty nie zostały dostarczone. Pan radny odniósł się do dostarczonej 
a niepodpisanej opinii prawnej do ww. uchwały, która zawiera wątpliwości dotyczące 
przedłożonego projektu uchwały. W związku z tym Pan radny zwrócił się o wyjaśnienie tej 
kwestii jak również zwrócił się o wyjaśnienie uwag zawartych w tej opinii prawnej. Ponadto 
Pan radny zwrócił się o wyjaśnienie czy nie występuje kolizja pomiędzy umową zawartą ze 
spółką, która wyłącznie odbiera, lecz nie zajmuje się unieszkodliwianiem odpadów i czy w 
takiej sytuacji nie występuje zagrożenie pozyskania środków zewnętrznych w wysokości 15 
mln. zł.  Pan radny zwrócił się o informacje dotyczące kondycji finansowej tej firmy za 
pierwsze półrocze br. w związku z poniesioną stratą i jakie są w związku z tym plany 
naprawcze oraz jak przebiega proces pozyskiwania nowych odbiorców w świetle 
prowadzonej przez ówczesnego Prezesa a obecnie Zastępcę Prezydenta Miasta kampanii 
reklamowej. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta, który stwierdził, że praktyka, aby w opinii prawnej 
znajdowało się odesłanie do innego dokumentu nie jest prawidłowa i opinia prawna 
powinna być dostarczona łącznie z pozostałymi dokumentami, aby radni posiadali wiedzę na 
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temat wszystkich dokumentów w przedmiocie procedowanego zagadnienia. Ponadto 
dokument powinien być podpisany.    
Głos zabrał radny Józef Mazierski poprosił o informację dotyczącą prognozowanego okresu 
przyjmowania odpadów przez wysypisko na Machnaczu oraz działań jakie przewiduje się 
podjąć w tej sprawie. 
Głos zabrał Pan Jarosław Najberg Zastępca Prezydenta Miasta ds. gospodarki miejskiej, który 
wyjaśnił, iż dofinansowanie jak i wartość projektu podano w kwotach netto, gdyż są to 
koszty kwalifikowane, natomiast podatek vat nie jest takim kosztem i leży po stronie 
beneficjenta stąd wartości podawane są w kwotach netto. Ponadto Zastępca Prezydenta 
Miasta wyjaśnił, że Ministerstwo oczekuje gwarancji, iż punkt selektywnej zbiórki odpadów 
nie ulegnie likwidacji bez względu na to kto będzie realizował to zadanie na terenie miasta 
stąd potrzeba zapewnienia takiego działania. Brak podpisu pod opinią prawną wyniknął 
wyłącznie z pośpiechu, natomiast został również przekazany podpisany dokument. 
Odnosząc się do kondycji finansowej spółki Pan Wiceprezydent wyjaśnił, że zakup maszyny 
do robienia waty cukrowej miał na celu ocieplenie wizerunku firmy np. dzieciom na 
festynach czy innych imprezach w których uczestniczyło Saniko w przeciwieństwie do 
poprzednika z ramienia PIS, który kupił 3 auta. Spółka nie posiada problemów finansowych 
oraz nie boryka się z innymi zagrożeniami. Ponadto Pan Wiceprezydent poinformował, że 
spółka WPK zajmuje się odbiorem odpadów w trybie z wolnej ręki natomiast 
zagospodarowaniem odpadów zajmuje się spółka Saniko. Udoskonalenie natomiast linii 
sortowniczej spowodowane jest wymogami stawianymi przez Rząd oraz Unię Europejską w 
zakresie odzyskiwania surowców wtórnych z odpadów komunalnych stąd pozyskiwanie 
środków zewnętrznych, aby sprostać tym wymaganiom. Pozyskanie funduszy jest możliwe, 
lecz niezbędne jest zapewnienie o funkcjonowaniu PSZOKU. Odnosząc się do kwestii 
związanej z wydolnością wysypiska w Machnaczu Pan Wiceprezydent wyjaśnił, iż należy brać 
pod uwagę rozszerzenie obszaru wysypiska, gdyż powoli zbliża się koniec możliwości 
składowania odpadów na terenie Machnacza, jest również koncepcja, aby część odpadów ze 
składowiska trafiała do spalarni.  
 Głos zabrała radna Olga Krut-Horonziak, która stwierdziła, iż nie uzyskała wyczerpującej 
odpowiedzi na swoje zapytania jak również na temat możliwości przyjmowania odpadów 
komunalnych i składowania ich na Machnaczu oraz jaka jest perspektywa rozwoju wysypiska 
w kolejnych latach jak również jakie są możliwości finansowe takich działań. Pani radna 
zwróciła uwagę na brak informacji o kondycji wysypiska w Machnaczu, funkcjonowaniu 
dwóch podmiotów zajmujących się odpadami komunalnymi na terenie miasta oraz środków 
finansowych które należy zabezpieczyć w budżecie miasta. Pani radna również odniosła się 
do kwestii opinii prawnej przedłożonej radnym zwracając uwagę, że jest ona 
niewystarczająca. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta który wyjaśnił, że podpisana opinia prawna 
sporządzona przez radcę prawnego Panią Annę Kaniewską została w dniu wczorajszym 
przesłana radnym drogą elektroniczną, jest ona także w posiadaniu Pana Przewodniczącego. 
Ponadto Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, aby stosować się do zasad legislacyjnych 
których brakowało także w przekazanej uchwale. 
 
Po wyczerpaniu zgłoszeń do udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta poddał pod 
głosowanie przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia spółce 
komunalnej Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej „Saniko” Spółka z o.o. we Włocławku 
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obowiązku wynikającego z zadania własnego gminy dotyczącego unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych z terenu Miasta Włocławek w Regionalnym Zakładzie Utylizacji Odpadów 
Komunalnych w Machnaczu. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego z udziałem 22 radnych za podjęciem uchwały 
opowiedziało się 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych oraz 2 głosach wstrzymujących 
się. 
 
Po zakończeniu procedowania nad ww. zagadnieniem Przewodniczący Rady Miasta 
poinformował, że w rezultacie dokonanego głosowania Rada Miasta podjęła ww. uchwałę w 
zaproponowanym brzmieniu. 
 
Ad.3 
Zamknięcie obrad. 
  
 Przewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski dziękując wszystkim za udział w 
obradach poinformował, że wobec zrealizowania porządku posiedzenia zamyka obrady XLVII 
sesji Rady Miasta Włocławek w dniu 2 sierpnia 2018r. 
 
 
Zakończenie obrad godz.1240 

 

 
 
 

  OBRADOM PRZEWODNICZYŁ 
 
 

 
         RAFAŁ SOBOLEWSKI 
 
 
         PRZEWODNICZĄCY 
   RADY MIASTA WŁOCŁAWEK 
 
 

 
 

Akceptacja protokołu przez Sekretarzy obrad XLVII sesji Rady Miasta 
 
 
 
Radny Piotr Czarnecki......................................................................... 
 
 
Radny Henryk Mielczarczyk .................................................................. 
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 Załączniki: 
 

1. Lista radnych obecnych na obradach XLVII sesji Rady Miasta Włocławek. 
 

2. Lista osób uczestniczących w XLVII sesji Rady Miasta Włocławek. 
 

3. Uchwała Nr XLVII/94/2018 Rady Miasta Włocławek z dnia 2 sierpnia 2018r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia spółce komunalnej Przedsiębiorstwu 
Gospodarki Komunalnej „Saniko” Spółka z o.o. we Włocławku obowiązku 
wynikającego z zadania własnego gminy dotyczącego unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych z terenu Miasta Włocławek w Regionalnym Zakładzie Utylizacji 
Odpadów Komunalnych w Machnaczu. 
 
 
 
 

         
 
 

 
 
Protokół sporządziła: 
Jolanta Składanowska 
Gł. Specjalista BRM, 
 
 


